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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordföranden öppnade mötet och dagordningen godkändes med 

tillägg av tre frågor under §7 Övriga frågor; 

- Verksamhetsbidrag 

- Utegym  

- Solbergagården 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO 

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Åke Lif (OPOL) PRO 

Birgitta Airas (OPOL) SPF 

Hans-Åke Lundgren (OPOL) SKPF 

Ersättare: 

Sune Pettersson (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Katrin Wicén (OPOL) (PRO) 

Kerstin Ström OPOL) (SPF) 

Förhindrade: 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO, ordförande och Gunnar Carlsson SPF 

valdes att justera dagens protokoll. Justering av protokollet sker 21 

februari via mejl. 

§ 3 
Tema Äldre och brott 

Clas Cederlid, Trygg- och säkerhetsstrateg och Martin Hämmerli, 

kommunpolis lokalpolisområde Skärholmen informerar om 

Brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet som 

förvaltningen tillsammans med Polisen gör. 

Förvaltningens arbete utgår ifrån Stockholms stads 

trygghetsprogram 2020-2023.  

 

Clas och Martin berättar om bedrägeri mot äldre och att det handlar 

om människor som utger sig för att vara polisen eller 

banktjänsteman m.m. Det finns statistik och nivån av bedrägerierna 

ser lika över hela staden. Sett en ökning av dessa brott. Det 
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förebyggande arbetet handlar om att sprida information om dessa 

brott och att det finns en önskan om att nå ut till fler. Idag används 

kanaler så som Facebook, månadsutskick, utskick till 

förvaltningens kommunikatörer, utredare osv för vidare spridning. 

Clas och Martin är öppna får att få fler idéer och hur de kan 

samverka med de lokala pensionärsföreningarna för att kunna nå ut 

till fler.  

En sändlista kommer att göras för att snabbt kunna sprida 

information ut till varje lokal pensionärsförening så att de sedan 

kan lägga ut information på sina egna hemsidor och sprida 

informationen vidare. 

Clas och Martin kommer gärna ut till de lokala 

pensionärsföreningarna för att prata om detta viktiga arbete. 

Tidigare har även pensionärsföreningar kunnat utbilda sig och 

undrar om det finns någon utbildning nu att få. Marin informerat 

om att det materialet och utbildningen ”Försök inte lura mig” finns 

kvar kan skickas ut om så önskas. 

Ett annat arbete som pågår är trygghetsvandring/inventering, där 

allmänheten bjuds in för att kunna förmedla om platser i 

stadsdelsområdet som upplevs otrygga. Trygghetsvandringarna 

annonseras ut i olika kanaler bl a genom att annonser, anslag på 

tavlor och i butiker. 

Clas och Marin önskar få pensionärsrådets tankar om hur 

information om trygghetsvandringarna kan förbättras så fler 

medverkar från allmänheten. 

Förslag som kommer in är; att skicka ut information om att det är 

dags för en trygghetsvandring via sändlistan som ska upprättas. När 

Polisen och förvaltningen besöker en pensionärsförening så kan de 

samtidigt göra reklam för trygghetsvandringen.  

Clas och Martin har ett förslag att pensionärsföreningarna kan 

själva samla in information om platser de upplever otrygga på en 

karta som sen skickas vidare till förvaltningen och polisen för 

vidare åtgärder. 

 

§4 
Aktuell information från förvaltningen 

Maria Nord Berge Enhetschef, Enheten för utveckling och 

förebyggande arbetet informerar: 

Seniorhälsan kommer att utöka med aktiviteter i anslutning till 

Fruängens C, då vårt stadsdelsområde är stort så hyr Seniorhälsan 

in sig själva i andra tillgängliga lokaler över hela stadsdelen för att 

erbjuda olika aktiviteter i närområdet för seniorer. De mötesplatser 

Seniorhälsan har tillförfogande i äldreomsorgens särskilda boenden 

har fortfarande restriktioner trots att restriktioner hävts i samhället. 
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Medfört att det har varit svårt att hålla de fullt öppna. Inför 

vårterminen har Seniorhälsan nu möjlighet till att planera upp ett 

ordinarie schema som kommer att skickas ut till alla 

pensionärsföreningar i stadsdelen, tacksam för att den 

informationen spridds vidare i pensionärsföreningarna. Maria lyfter 

upp att det är bra om pensionärsföreningarna skickar information 

till henne om deras aktiviteter så hon kan spridda den deras 

information vidare. 

Under sommarperioden anordnar seniorhälsan olika aktiviteter. 

Under sommaren 2021 ordnades det lunchträffar som ett exempel, 

istället för de bussutflykter som tidigare kunde göras innan 

pandemin.  

Pensionärsrådet fråga; Vad finns det för möjlighet till att 

Seniorhälsan hyr Hövdingagården och låter PRO hyra in sig? 

Seniorhälsan har aktiviteter på många olika platser och har själva 

behov av att leta lokaler att hyra in sig på för de aktiviteter som 

anordnas. Det är inte möjligt att seniorhälsan hyr hela 

Hövdingagården. 

 

Marja Kammouna, avdelningschef för äldreomsorg informerade 

om: 

 Smarta lås 

Hemtjänsten ska gå över till att bli en nyckelfri hemtjänst. Smarta 

lås är ett projekt som ägs av äldreförvaltningen och förvaltningen 

ingår i en referensgrupp tillsammans med Enskede-Årsta-Vantör, 

Skarpnäck och Farsta. Just nu pågår en dialog med fastighetsägarna 

och stadsdelen förväntas komma igång med installation under 

våren. 

 Trygghetslarmen 

Det har varit driftstörningar för trygghetslarmen där larm inte har 

nåt fram till Trygghetsjouren, berört delar av Älvsjö området. Det 

är analoga larm som kommer att bytas ut nu. 

 Digitalt stöd 

En digital fixare finns som erbjuder digitalt stöd för seniorer. En 

digital samordnare finns och som då arbetar mot äldreomsorgens 

medarbetare och ska t ex kunna ge utbildning för att öka den 

digitala kompetensen.  

 Stimulansmedel 

Förvaltningen har ansökt om de medel som finns och inväntar 

tilldelning.  

 Fruängsgården 

Ska rekrytera ny biträdande enhetschef. Det har påbörjats en 

installation av ett nytt larmsystem som upphandlats för ett tag 

sedan men där det har varit bekymmer för de verksamheter som har 

fått dem installerade. De ska förhoppningsvis vara åtgärdade nu. A-
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huset där är ombyggnationen igång för att bli ett seniorboende. C-

huset där är en utredning beställd för att Micasa ska kunna utreda 

vad som behöver göras. Det gäller inte enbart servicehuset utan 

även Axgården och det behövs en renovering för att modernisera. 

 Älvsjögården och Älvsjö servicehus 

Båda verksamheterna har varsin tillförordnad enhetschef.  

Utredning pågår av Micasa gällande Älvsjö servicehus och vad 

som kan göras bäst av de lokalerna framåt. Idag står servicehuset 

med 1/3 del tomma lägenheter.  

 Trekantens servicehus 

Enhetschef Päivi Palomäki går i pension och Beata Torkelsson tar 

över som enhetschef tillsammans med sin biträdande enhetschef 

Pernilla Sandin Bergman. Även Trekanten står med ett stort antal 

tomma lägenheter. 

 3 åringen 

Arbetet pågår i förvaltningen med den sk 3-åringen. 

 

Pensionärsrådet frågar; Hur går diskussioner kring att bli 

generösare i biståndsbedömningen? För att fler kan få beviljat att 

flytta till boende. 

Svar: Förvaltningen har få avslag på vård och omsorgsboende men 

fler avslag på servicehus men det beror på att de inte har behovet och 

kan även ha andra behov som inte kan tillgodoses på ett servicehus. 

De finns de förvaltningar som beviljar personer med behov av 

stöd/vård för sitt missbruk och/eller sin psykiska ohälsa och då är 

inte servicehus rätt insats.  

 

Pensionärsrådet frågar; Hur ser det ut med fysiska möten 

framöver? 

Svar: Vi håller på att succesivt öppna våra verksamheter och återgå 

till arbetsplatsen. Förvaltningen har fortsatta direktiv om att hålla 

möten digital.  

Pensionärsrådet frågar; Nu när restriktionerna är borta hur 

fungerar det inom hemtjänst och vård och omsorgsboendena? 

Svar: Vi har haft en pik av smitta men nu är det ingen smitta i 

verksamheterna. Personal börjar komma tillbaka. På vård och 

omsorgsboende är det fortfarande restriktioner kring besök och att 

de bokas i förväg för att inte blir alla på samma gång. 

Skyddsutrustning används fortfarande i personnära omvårdnad. 

Pensionärsrådet frågar; Hur går det med de brister som framkom 

på Långbroberg? 

Svar: När vi fått del av äldreförvaltningens senaste rapport så 

kommer den skickas ut till pensionärsrådet. 
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Pensionärsrådet frågar; Boendeplanen och tomma lägenheter, 

Vart går smärtgränsen för stadsdelen när det gäller kostnader för 

dessa tomma lägenheter? Går det att nyttja dem på något bra sätt? 

Till exempel hyra ut till studenter, forskare osv? 

Svar: Det har tidigare lagts fram förslag om att hyra ut till studenter 

men då Micasa är fastighetsägare och deras uppdrag är inte att 

ordna med studentbostäder så har det förslaget inte gått igenom. 

Dessutom är äldreomsorgens boenden en gemensam resurs för hela 

staden och processen med att omstrukturera ett boende till ett 

Seniorboende, är en stor process med flera involverade. 

Smärtgränsen är redan nåd när det gäller kostnader för tomma 

lägenheter för förvaltningen. 

Pensionärsrådet frågar; På sid 5 i Boendeplanen lyfts det viktiga 

arbetet som anhörigvårdarna gör för sina närstående i hemmet och 

deras tunga sits. Finns det en möjlighet att hyra ut en lägenhet åt 

dem i form av avlastning under en period?  

Svar: Det har gjort på i andra kommuner och det är en god tanke. 

§ 5 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 27 januari 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 18 januari 2022 

Pensionärsrådet lämnar synpunkter på protokoll 10. Övriga frågor 

Remiss färdplan för äldreomsorgens utveckling. Synpunkterna 

biläggs protokollet. 

Rådet för funktionshinderfrågor 19 januari 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 19 januari 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 6 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Beslutsärende 5 Hövdingagården 

Pensionärsrådet är högst missnöjd med beslutet som är fattat. 
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Remissärende 15 Färdplan för äldreomsorgens utveckling 

Pensionärsrådet framför sina synpunkter, synpunkterna biläggs 

protokollet. 

§7 
Övriga frågor 

Fråga 1.  Verksamhetsbidraget.  

Enligt föreskrifterna ska föreningarna skicka redovisning hur år 

2021 års bidrag använts och vara förvaltningen tillhanda senast 31 

mars, inkl årsredovisning och revisionsrapport mm.  Annars 

riskerar föreningen att bli utan bidrag nästa gång.  Nu har vår 

förening bestämt att årsmötet pga Pandemin i år kommer äga rum 

först 22 april och förmodligen har fler föreningar flyttat fram sina 

årsmöten.  Så hur ska vi göra, skicka in arbetsmaterial ej påskrivna 

eller skicka senare tex runt 30 april? 

Svar: Maria informerar om följande, föreningar som har årsmöte 

efter den 31 mars får skicka in en preliminär redovisning och 

komplettera med en fullständig senast den 30 april. 

Har ni frågor gällande bidragen vänligen kontakta Susanne på 

förvaltningen  susanne.forss-gustafsson@edu.stockholm.se 

Informationen är även utskickad via epost. 

 

Fråga 2.   I flera parker har man anlagt Utegym,  bl.a. i 

Krausparken i Mälarhöjden.  Det var tidigare sagt att detta gym 

skulle vara anpassat för tex pensionärer men jag är osäker om det 

blev så. Men i vår pensionärsförening har det kommit in frågor om 

att få hjälp med hur man ska använda utrustningen där.  Det finns 

någon personlig tränare boende i Mälarhöjden som gärna ställer 

upp, men det skulle bli till en  hög kostnad för deltagarna. Så min 

fråga är:  Har Seniorhälsan funderat/beslutat ha någon aktivitet i 

Krausparken för att ha genomgångar typ vi har haft i gymmet i 

Axelsberg? 

Svar: En öppen instruktionsgenomgång är inbokad i april. Det går 

bra att kontakta Hälsopedagogen Tove för att be om hjälp med en 

instruktion från henne. SPF själva frågat seniorhälsans 

Hälsopedagog om en genomgång och detta har bokats in. 

Pensionärsrådet önskar att utegymmens placering behöver ses över 

då de idag är placerade på platser som känns otrygga och 

undanskymda. Samt att all utrustning inte är anpassad till seniorer, 

det finns utrustning som är för tunga för seniorer att använda. 

 

Fråga 3. RSMH riksförbundet för social och mental hälsa har 

verksamhet på Solbergagården. Psykiskt sköra på väg att mista sin 

mailto:susanne.forss-gustafsson@edu.stockholm.se
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mötesplats. I många år har Solbergagården varit en viktig 

träffpunkt för äldre med psykisk ohälsa. Nu hotas verksamheten, 

sedan RSMH Solbergagården uteslutits ur riksförbundet RSMH 

och blivit av med verksamhetsbidraget om 391 000:- kronor. Fråga 

vad blir konsekvenserna av en nerläggning och var skall 

deltagarna ta vägen? 

Svar: Är inte en äldreomsorgsfråga då det handlar om 

socialpsykiatri och då är det Social omsorg (avdelningschefen 

Yvonne Kokkola) som ansvarar för den frågan. Kan även vara så 

att rådet för funktionshinder frågor är intresserad av denna fråga 

och att pensionärsrådet och rådet för funktionshinder frågor har 

kontakt med varandra. 


